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Protokół Nr V/19 
z V Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 28 czerwca 2019 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz.1200 

Zakończenie posiedzenia       - godz.1745 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 23 
 

Przed rozpoczęciem obrad Sesji odbyło się uroczyste podziękowanie za pracę 
odchodzącej na emeryturę Pani Krystynie Dudzińskiej – Dyrektor Urzędu Pracy Powiatu 
Olsztyńskiego oraz Miejskiego Urzędu Pracy w Olsztynie. Pan Przewodniczący oraz Pan 
Starosta podziękowali Pani Dyrektor za profesjonalne podejście do tematyki zarządzania 
zasobami ludzkimi oraz za zrozumienie problemów społecznych jakie pojawiały się na 
przestrzeni tych kilkunastu lat. 

 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył V Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 23 radnych, co 
wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Pan Przewodniczący poinformował, że Pan Waldemar Jodko i Pan 
Artur Wrochna usprawiedliwili swoją nieobecność na dzisiejszej sesji, natomiast Pan 
Stanisław Trzaskowski spóźni się. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że nie wpłynęły poprawki co do treści protokołu 
z III Sesji Rady Powiatu w dniu 29 marca 2019 r. i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
został on zatwierdzony. 

Następnie przypomniał, że w związku z obowiązkiem prawnym ciążącym na 
administratorze, wizerunek i głos uczestników obrad Rady Powiatu w Olsztynie będzie 
utrwalany i transmitowany zgodnie z RODO oraz ustawą o samorządzie powiatowym 
i ustawą o dostępie do informacji publicznej. Szczegółowe informacje na ten temat zostały 
zamieszczone na stronie internetowej BIP Starostwa Powiatowego w Olsztynie oraz na 
drzwiach wejściowych do sali sesyjnej Starostwa.  

Pan Jerzy Laskowski przypomniał wszystkim radnym o obowiązku zalogowania się 
do systemu, który umożliwia branie udziału w dyskusji i głosowaniu. Następnie Pan 
Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym 
radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad nie podlega głosowaniu, natomiast 
zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić może rada powiatu bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie 
wynosi 13 głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad przesłany został w 
materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Przewodniczący 
Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 

Pani Iwona Plaskota zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu po punkcie 17 „Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego” dodatkowego punktu 18 „Rozpatrzenie skargi”.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią radną o uzasadnienie wniosku. 
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Pani Iwona Plaskota powiedziała, że w maju 2019 roku do Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji wpłynęła skarga, która była szczegółowa omawiana na posiedzeniach 
Komisji. W związku z powyższym została przygotowana uchwała, która będzie 
przedstawiona na Sesji Rady Powiatu i poddana procedurze. 

Pan Grzegorz Drozdowski w imieniu Klubu Radnych Platforma Nowoczesna 
Koalicja Obywatelska, zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad polegającą na 
wprowadzeniu punktu dotyczącego stanowiska Rady Powiatu w sprawie budowy drogi 
ekspresowej S16. 

Ponieważ więcej wniosków nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie nad 
wnioskiem wniesionym przez Panią Iwonę Plaskotę, polegającym na wprowadzeniu 
dodatkowego punktu pn. „Rozpatrzenie skargi”. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 
Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, o zmianę porządku obrad sesji, 
polegającą na wprowadzeniu punktu pn. „Rozpatrzenie skargi”. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (2) 
Waldemar Jodko, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku 

Przewodniczącego Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska o zmianę 
porządku obrad sesji polegającą na wprowadzeniu punktu pn. „Przyjęcie stanowiska Rady 
Powiatu w sprawie budowy drogi ekspresowej S16”. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, 
Kazimierz Olejarz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak.  
PRZECIW (2) 
Marian Piwcewicz, Jacek Szydło. 
NIEOBECNI (2) 
Waldemar Jodko, Artur Wrochna. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
 
Następnie Pan Przewodniczący przedstawił porządek obrad wraz z przyjętymi 

poprawkami. 
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1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i weterynaryjnego Powiatu w roku 2018. 
5. Informacja na temat bieżącej działalności szpitali funkcjonujących na terenie Powiatu 

Olsztyńskiego oraz planów i zamierzeń w latach kolejnych. 
6. Ocena sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza 

w Biskupcu  
 podjęcie uchwały (druk nr 44). 
7. Ocena sytuacji ekonomiczno – finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Dobrym Mieście  
 podjęcie uchwały (druk nr 45). 
8. Nadanie Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu 
 podjęcie uchwały (druk nr 46). 
9. Nadanie Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście 
 podjęcie uchwały (druk nr 47). 
10. Określenie zasad wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej 
 podjęcie uchwały (druk nr 48). 
11. Określenie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 

Powiatu Olsztyńskiego 
 podjęcie uchwały (druk nr 49). 
12. Zmiany w Statucie Powiatu Olsztyńskiego 
 podjęcie uchwały (druk nr 50). 
13. Raport o stanie Powiatu Olsztyńskiego 
a) przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Olsztyńskiego za 2018 rok, 
b) debata nad Raportem o stanie Powiatu Olsztyńskiego za 2018 rok, 
c) podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie  za 2018 

rok - (druk nr 51). 
14. Realizacja budżetu Powiatu: 
a) zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu za 2018 rok - podjęcie uchwały (druk nr 52), 
b) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olsztynie – (druk nr 

53). 
c) zmiany w budżecie Powiatu na rok 2019 – podjęcie uchwały (druk nr 54). 
15. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034 
 podjęcie uchwały (druk nr 55). 
16. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego 
 podjęcie uchwały (druki nr 56, 57). 
17. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
 podjęcie uchwały (druk nr 58). 
18. Rozpatrzenie skargi. 
19. Stanowisko Rady Powiatu w sprawie budowy drogi ekspresowej S 16. 
20. Sprawy różne i wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu Pana Starostę.  
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Pan Andrzej Abako poinformował, że w  okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 
w Olsztynie odbyło się 5 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są 
między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad dzisiejszej sesji, a także 
Raport o stanie Powiatu Olsztyńskiego za 2018 rok, który Państwo radni otrzymali i który 
również będzie przedmiotem debaty na dzisiejszej sesji. 

Ponadto Zarząd zajmował się sprawami z zakresu: 
- w  sprawie realizacji budżetu Zarząd Powiatu dwukrotnie dokonywał zmian w budżecie 
Powiatu na rok 2019, 
-jeśli chodzi o sprawy inwestycyjne i drogowe to 30 maja br. została zawarta umowa 
z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego na dofinansowanie inwestycji pn. 
„Termomodernizacja budynku Obwodu Drogowego w Barczewie”. Wartość projektu wynosi 
ponad 1 mln zł, z czego 81% kosztów, czyli 835,7 tys. zł pokryje dotacja z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2016-2020. Wkład 
własny Powiatu to 196 tys. zł. Termomodernizacja ma się zakończyć w 2020 roku, 
- 4 czerwca została zawarta umowa z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim na I etap 
„Przebudowy drogi Ruś – Bartąg”. Wartość inwestycji oszacowaliśmy na 5,8 mln zł, przy 
czym dofinansowanie z rządowego Funduszu Dróg Samorządowych wynosi 2,9 mln zł, 
a pozostałą część, czyli po 1,45 mln zł dokładają  Powiat i Gmina Stawiguda. Droga ma 
zostać przebudowana jeszcze w tym roku, 
- do Starostwa Powiatowego w Olsztynie wpłynęło pismo od Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego informujące o tym, że do dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych 
zakwalifikował się drugi z naszych projektów – „Przebudowa prawie 3 km drogi Knopin – 
Swobodna”. Wartość inwestycji została oszacowana na 5,75 mln zł, dotacja Wojewody ma 
wynieść 2,87 mln zł, a wkład własny sfinansowany zostanie po 1,4 mln zł przez Powiat 
Olsztyński i gminę Dobre Miasto. Przypomnę, że w bieżącym roku przygotowaliśmy 7 
wniosków do Wojewody, na łączną kwotę 37 mln zł. Czekamy na rozwiązanie konkursu, 
- Dyrektor Powiatowej Służby Drogowej przedłożył Zarządowi Powiatu propozycję nowej 
struktury organizacyjnej PSD, która przewiduje m.in. utworzenie stanowiska pracy  
do spraw Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, oraz odrębnych działów do spraw: 
utrzymania dróg oraz inwestycji drogowych. Nowy regulamin PSD wejdzie w życie  
1 lipca 2019 r, 
- w zakresie gospodarowania mieniem, zakończyła się procedura podziału nieruchomości 
położonej w Łęguckim Młynie, zabudowanej obiektami ośrodka wypoczynkowego. 
W wyniku podziału powstały trzy działki o łącznej powierzchni prawie 7,5 ha. Wykonany 
przez rzeczoznawcę operat szacunkowy określił wartość całej nieruchomości na kwotę prawie 
2 mln 740 tys. zł. Zarząd Powiatu w najbliższym czasie podejmie decyzję o przyszłości tej 
nieruchomości. Analizowane są różne warianty, w tym wykorzystanie ośrodka do celów 
związanych z rodzinną pieczą zastępczą lub ogłoszenie kolejnych przetargów na sprzedaż 
nieruchomości, 
- w okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 

a) 2 postanowienia w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego, 

b) 1 zgodę właścicielską na dysponowanie nieruchomościami powiatowymi na cele 
budowlane, 

c) 7 decyzji w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd, 
d) 1 opinię w sprawie zaliczenia dróg publicznych do innej kategorii dróg, 
e) 2 opinie do decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej. 

- jeśli chodzi o sprawy z zakresu ochrony środowiska, 25 czerwca br. Starosta Olsztyński 
wydał decyzję o udzieleniu firmie Egger Biskupiec Sp. z o.o. pozwolenia zintegrowanego na 
prowadzenie instalacji do produkcji płyt drewnopodobnych – płyt wiórowych. To oznacza 
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formalną zgodę na prowadzenie działalności przemysłowej na określonych warunkach 
korzystania ze środowiska, zgodnie z normami określonymi w polskich i unijnych przepisach. 
Wczoraj Starosta jako organ administracji odpowiedzialny za ochronę środowiska, nadał 
pozwoleniu „rygor natychmiastowej wykonalności”, pozwalający na uruchomienie produkcji 
w zakładzie. Inwestycja Grupy Egger na Warmii szacowana jest na 440 mln zł – to jedna z 
trzech największych zagranicznych inwestycji w Polsce w ostatnich latach. Fabryki Egger 
znajdują się w 18 krajach na świecie. W Biskupcu firma już teraz zatrudnia ponad 400 
pracowników, z czego 90% to mieszkańcy Biskupca i okolic, a także daje pracę ponad 600 
osobom pracującym w firmach kooperujących. W złożonych dokumentach Spółka Egger 
zapewniła, że w Biskupcu będą stosowane najnowsze technologie i urządzenia pozwalające 
na ochronę środowiska, niemniej tak samo jak każde inne przedsiębiorstwo, również zakład 
Egger w Biskupcu będzie na bieżąco monitorowany przez odpowiednie służby ochrony 
środowiska, 
- jeśli chodzi o sprawy z zakresu ochrony zdrowia, Zarząd Powiatu zatwierdził sprawozdania 
finansowe szpitali powiatowych za 2018 r. Szpital Powiatowy w Biskupcu zamknął rok stratą 
netto w wysokości 801.045,69 zł. Strata Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście wyniosła 223.914,27 zł. W obu przypadkach straty nie przekraczają amortyzacji, a co 
za tym idzie Powiat nie musi ich pokrywać z własnych środków. Szczegółowe informacje na 
temat bieżącej sytuacji szpitali powiatowych przedstawią dyrektorzy placówek zaproszeni na 
dzisiejszą sesję, 
- 31 maja br. Zespół Ratownictwa Medycznego przy Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej  
w Dobrym Mieście otrzymał ambulans od zaprzyjaźnionego Powiatu Osnabrück i Caritas 
Diecezji Osnabrück. Ten prezent jest efektem rozmów podczas majowej wizyty delegacji 
naszego powiatu w Osnabrück. W tej chwili załatwiane są formalności związane  
m.in. z tłumaczeniem dokumentów samochodu. Ambulans ma przebieg 260 tys. km, jego 
wartość została wyceniona na 10 tys. euro, 
- pod znakiem zdrowia i aktywności fizycznej 12 czerwca br. w Ziołowej Dolinie odbył się 
piknik dla uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej i ich opiekunów z Biskupca, Dobrego 
Miasta i Olsztynka, 
- w zakresie spraw związanych z pomocą społeczną, zespół do spraw opracowania propozycji 
zmian w zakresie działalności ekonomiczno-administracyjnej i organizacyjnej domów dla 
dzieci powiatu olsztyńskiego przedstawił Zarządowi Powiatu końcowy raport ze swoich prac. 
Propozycja zespołu zakłada likwidację domów dla dzieci jako odrębnych jednostek 
budżetowych i ich organizacyjne połączenie w ramach Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie. Zarząd Powiatu wstrzymał się z decyzją wdrożenia reformy instytucjonalnej pieczy 
zastępczej do czasu przedyskutowania tematu na forum klubów radnych, 
- jeśli chodzi o sprawy z zakresu współpracy z organizacjami pozarządowymi Zarząd Powiatu 
rozstrzygnął dodatkowy Otwarty Konkurs Ofert na wykonanie zadań publicznych, 
związanych z realizacją zadań Powiatu Olsztyńskiego, przez organizacje pozarządowe oraz 
podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie w roku 2019. Dofinansowanie w kwocie 20 tys. zł otrzymał Bank Żywności 
w Olsztynie na realizację zadania „Zbiórka żywności – aktywność organizacji i mieszkańców 
powiatu olsztyńskiego”, 
- 19 czerwca br. podczas Warmińsko-Mazurskiego Forum Organizacji Pozarządowych został 
rozstrzygnięty XVI konkurs „Godni Naśladowania”. W imprezie uczestniczyła  
Pani Joanna Michalska, Wicestarosta Olsztyński, która odebrała wyróżnienie przyznane 
Powiatowi Olsztyńskiemu, 
- w  zakresie spraw związanych ze współpracą międzynarodową w dniach 29 maja – 2 
czerwca br. na terenie powiatu olsztyńskiego przebywała delegacja samorządowców oraz 
przedstawicieli Caritas z Powiatu Osnabrück. W programie wizyty znalazły się: wspominane 
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już wcześniej przekazanie karetki szpitalowi w Dobrym Mieście, wymiana doświadczeń na 
temat cyfryzacji powiatowych szkół (w tym wykorzystanie dziennika elektronicznego), 
zapoznanie się z tematem portalu e-mapa, wykorzystania odnawialnych źródeł energii 
w ramach działalności spółki Fotowoltaika na lądowisku w Gryźlinach oraz funkcjonowania 
samego lądowiska. Na Uniwersytecie Warmińsko-Mazurskim odbyło się forum dyskusyjne 
pod hasłem „Polska i Niemcy po wyborach europejskich”, 
- odnośnie funkcjonowania spółek powiatowych: 5 czerwca odbyło się zwyczajne 
zgromadzenie wspólników spółki: Powiatowe Centrum Edukacyjne Łęgucki Młyn 
w Likwidacji. Przyjęte zostało sprawozdanie likwidatora, z którego wynika, że wszystkie 
zobowiązania Spółki zostały spłacone i proces likwidacji dobiega końca. Rok 2018 spółka 
zamknęła niewielkim zyskiem netto w wysokości 12,5 tys. zł, zaś 25 czerwca br. odbyło się 
zwyczajne zgromadzenie wspólników spółki Fotowoltaika Gryźliny. Spółka zakończyła rok 
2018 zyskiem netto w wysokości 95.587 zł,  
- jeśli chodzi o sprawy z zakresu bezpieczeństwa i obronności, już po raz 23 powiatowe 
formacje ratownictwa medycznego i drużyn sanitarnych obrony cywilnej rywalizowały ze 
sobą w ramach Powiatowych Eliminacji Wojewódzkiej Spartakiady Obrony Cywilnej. 
Podczas zawodów, które odbyły się 25 maja w Starym Dworze pierwsze miejsce zajęła 
drużyna reprezentująca Gminę Barczewo, za nią znaleźli się przedstawiciele gmin: 
Gietrzwałd i Biskupiec,  
- 7 czerwca br. w Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyło się posiedzenie Powiatowego 
Zespołu Zarządzania Kryzysowego. Tematem było przygotowanie służb, inspekcji 
i samorządów do sezonu letniego, 
- w dniach 10-13 czerwca br.  na plażach w Rukławkach, Sząbruku, Olsztynku i Zalesiu  
odbyły się festyny edukacyjno-prewencyjne pn. „Bezpieczne wakacje”. W imprezach 
propagujących mądre i służące bezpieczeństwu zachowania wzięło udział dwa tysiące 
uczniów i opiekunów klas IV-VI szkół podstawowych, 
- odnośnie spraw związanych z promocją Powiatu i promocją gospodarczą, to w dniach 29-31 
maja br. w Morągu odbyło się spotkanie przedstawicieli służb geodezyjno-kartograficznych 
województwa warmińsko-mazurskiego. Wzięły w nim także udział Pani Joanna Michalska, 
Wicestarosta Olsztyński i Pani Anna Kowalewska, Geodeta Powiatowy. Celem wydarzenia 
była wymiana doświadczeń z zakresu geodezji i kartografii. Nasi przedstawiciele  mówili 
o możliwościach prowadzonego przez Powiat Olsztyński geoportalu, 
- 6 czerwca br. przy wsparciu Powiatu odbył się III Warmińsko-Mazurski Kongres 
Przyszłości. Jednym z prelegentów panelu poświęconego partnerstwu publiczno-prywatnemu 
była Pani Joanna Michalska, Wicestarosta Olsztyński, 

Powiat od ostatniej sesji wsparł także finansowo: 
- VI Bieg „Barczewo Biega” organizowany przez OSP Kobułty wypoczynek dla dzieci 
z Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej, 
- XIII Światowe Dni Bajki, 
- Jubileusz XXV-lecia Klasztoru Sióstr Karmelitanek Bosych w Spręcowie, 
- XIV Festiwal Teatrów Amatorskich „Pod Brzozą”, 
- Mityng lekkoatletyczny IV Pory Roku w Barczewie, 
- Jubileusz 10-lecia Klubu Honorowych Dawców Krwi „Dar Życia”, 
- Piknik Rodzinny w Dobrym Mieście, 
- IV Skolicką Noc Kupały, 
- Powiatowy Turniej Klas Mundurowych „Kretowiny 2019”, 
- Obchody Święta Komendy Miejskiej Policji w Olsztynie w ramach 100-lecia Policji, 
- XIII edycję Ogólnopolskich Mistrzostw w Ratownictwie w Ramach Kwalifikowanej 
Pierwszej Pomocy w Barczewie. 
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Wsparcie rzeczowe zostało przekazane organizatorom następujących wydarzeń: 
- XVIII Międzynarodowy Festiwal Muzyki Chóralnej im. Feliksa Nowowiejskiego 
w Barczewie, 
- Obchody Dnia Dziecka w Unieszewie oraz w Dywitach, 
- Rajd Rowerowo-Biegowy „Mazurskie Tropy”, 
- Dzień Dziecka z Wyścigiem Rowerowym w Biesalu, 
- III edycja Konkursu Fotograficznego „Zabawy z aparatem” w Klebarku Wielkim, 
- IV Gminny Konkurs Plastyczny „Leśne Duszki”. 

Zarząd Powiatu podjął także decyzję o dofinansowaniu wydarzeń, które odbędą się w 
czasie wakacji. Są to: 
- cykl wydarzeń kulturalnych organizowanych przez Stowarzyszenie „Piękny Most” w gminie 
Gietrzwałd (29 czerwca), 
- wypoczynek letni dla dzieci polskiego pochodzenia z Kazachstanu WAKACJE  
DLA RODAKA (przełom lipca/ sierpnia), 
- Regionalny Dzień Pszczelarza w Olsztynku (18 sierpnia), 
- Mistrzostwa Polski w Łucznictwie Terenowym 3D 2019 w Majdach (wrzesień). 
- jeśli chodzi o sprawy związane z oświatą, kulturą i sportem, to na budynku Zespołu Szkół w 
Olsztynku 10 czerwca br. została odsłonięta tablica pamiątkowa Maxa Polluxa Toeppena. 
Inicjatorem upamiętnienia niemieckiego historyka, filozofa, nauczyciela i etnografa było 
Stowarzyszenie do Pielęgnowania Dóbr Kultury Niemieckiej. Wydarzenie odbyło się pod 
patronatem honorowym Starosty Olsztyńskiego, 
- od 17 czerwca br.w Starostwie Powiatowym w Olsztynie można oglądać wystawę prac 
Feliksa Walichnowskiego, Marty Bulik i Doroty Czaplickiej. Tematem wystawy są drzewa 
i ich rola w ekosystemie. 
  Pan Starosta poinformował, że podczas XI Gminnego Forum Przedsiębiorców, które 
odbyło się 29 maja w Brąswałdzie członek Zarządu Powiatu w Olsztynie, Pan Jacek Szydło 
otrzymał tytuł Osobowość roku 2018. 
 W okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu w Olsztynie, czyli od 24 maja, Starosta 
Olsztyński wziął udział w 117 spotkaniach i rozmowach w urzędzie, a także poza nim. 
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie a zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Pan Przewodniczący 
poinformował, że w okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu wpłynęła jedna interpelacja od 
radnego Stanisława Trzaskowskiego, na którą odpowiedź została udzielona w terminie. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że zgodnie z § 12 ust. Statutu Powiatu 
Olsztyńskiego, zapytania składa się na piśmie w sprawach aktualnych Powiatu, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.  

Następnie Pan Laskowski zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty 
Olsztyńskiego? 

Pan Jarosław Wolak odniósł się do wypowiedzi Pana Starosty dotyczącej 
Łęguckiego Młyna i zapytał o sprecyzowanie, jak wyglądają plany co do zagospodarowania 
tego terenu? 

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy jest możliwość, aby Sprawozdania Starosty 
z działalności Zarządu Powiatu były przekazywane przed sesja wszystkim radnym? 
Dodatkowo Pan Trzaskowski zapytał, na jakim etapie jest sprawa przebudowy drogi na 
odcinku Knopin - Swobodna, oraz czy w związku z otrzymanym używanym ambulansem od 
zaprzyjaźnionego Powiatu Osnabrück i Caritas Diecezji Osnabrück, Pan Starosta zaprzestanie 
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starań związanych z zakupem nowej karetki dla Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście?  

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie Pana Jarosława Wolaka powiedział, że 
jeśli chodzi o Łęgucki Młyn to było już kilka prób sprzedaży tego obiektu, jednak każda 
z nich kończyła się niepowodzeniem. W ostatnim czasie zgłosił się kontrahent, który chciał 
zainwestować i wybudować na tym terenie nowy obiekt. Niestety ze względu na fakt, iż jest 
to obiekt chroniony krajobrazowo, nie ma możliwości wybudowania tam nowego obiektu. 
W związku z powyższym, Zarząd szukał rozwiązań, które zapewniłyby utrzymanie tego 
obiektu i jednocześnie spełniły rolę społeczną. Jednym z pomysłów było utworzenie 
Rodzinnego Domu Dziecka, który tworzyłyby dwie ośmioosobowe rodziny. Jednakże ze 
względu na specyficzne położenie obiektu (utrudniony dojazd do szkół), pomysł ten nie do 
końca może być trafiony. Kolejnym pomysłem jest stworzenie Środowiskowego Domu 
Samopomocy dla Gminy Olsztynek, Gietrzwałd i Stawiguda. Po wstępnych rozmowach z 
Wojewoda w tej sprawie, zapadła decyzja o powołaniu dwóch zespołów roboczych, które 
mają przeanalizować czy będzie możliwość pozyskania środków finansowych na ten cel. Na 
dzień dzisiejszy wiele wskazuje na to, że jest duża szansa, aby  w tej formie zagospodarować 
ten obiekt. Pan Starosta wspomniał, że Zarząd będzie rozważał również inne pomysły 
związane chociażby z polityką senioralną. Jeśli żaden z tych pomysłów nie będzie możliwy 
do zrealizowania, wtedy być może będą podejmowane kolejne próby sprzedaży Łęguckiego 
Młyna. 

Odnośnie udostępnienia sprawozdania wszystkim radnym, Pan Starosta zapewnił, że 
na dzień przed sesją, wszyscy otrzymają taki dokument w formie elektronicznej. 

Odnosząc się do pytania związanego z drogą Knopin - Swobodna, Pan Starosta 
wyjaśnił, że po decyzji Wojewody o zakwalifikowaniu tej drogi do realizacji na 2019 rok, 
podjęto decyzję o przetargu. Do przetargu przystąpiło pięć firm, gdzie ku zaskoczeniu 
wszystkich najniższa oferowana kwota wyniosła 1.400.000 zł a najwyższa 3.300.000 zł. 
Obecnie oferty te są dokładnie sprawdzane, czy spełniają wszystkie nasze kryteria. 

Jeśli chodzi o zakup nowej karetki dla Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście to Pan Starosta zapewnił, że wciąż będzie czynił starania, aby pozyskać 
pieniądze od Wojewody na jej zakup.  

Pan Starosta stwierdził, że Powiat Osnabrück, przed przekazaniem ambulansu na rzecz 
naszego Powiatu, dokonał wszelkich niezbędnych napraw i przeglądów technicznych, aby 
stan tego samochodu był jak najlepszy. Poza tym strona niemiecka wyposażyła karetkę w 
specjalistyczne nosze, co również świadczy o tym, że jest to sprzęt w pełni sprawny i nadaje 
się do przewożenia pacjentów. 

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał Pana Starostę, jak duże oszczędności przewiduje 
na przetargach, które zostały ogłoszone na drogę Knopin-Swobodna? 

Pani Małgorzata Chyziak odniosła się do pomysłu utworzenia w Łęguckim Młynie 
Środowiskowego Domu Samopomocy, przypominając, iż kiedyś też był pomysł, aby utworzyć 
taki dom przy Stowarzyszeniu Osób Niepełnosprawnych Intelektualnie, który miałby swoją 
siedzibę w Biskupcu. Niestety mimo uzyskania części potrzebnych środków z Funduszu 
Norweskiego i usilnych starań o pozyskanie funduszy za pośrednictwem Wojewody, pomysłu 
nie udało się przeforsować. W związku z powyższym, Pani Chyziak zwróciła się z prośbą do 
Pana Starosty, aby przy okazji starań związanych z tworzeniem Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Łęguckim Łynie, nie zapomniał o Biskupcu i potrzebach jakie zostały w tej 
kwestii poruszone. 

Pan Andrzej Abako odpowiadając na pytanie Pana Trzaskowskiego odnośnie 
ewentualnych oszczędności na drodze Knopin-Swobodna stwierdził, że będzie to kwota około 
1.100.000 zł, jednakże trzeba brać pod uwagę, iż Powiatowi brakuje około 1.000.000 zł na 
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drodze Bartąg-Ruś. Dlatego Zarząd będzie rozważał na jaki cel przeznaczyć zaoszczędzone 
pieniądze.  

Pan Starosta zapewnił także, że będzie rozmawiał z Panem Wojewodą, aby 
w przyszłości jak tylko będą środki, nowa karetka trafiła do ZZOZ w Dobrym Mieście. 

Odnośnie Środowiskowych Domów Samopomocy, Pan Starosta powiedział, że na 
wniosek Pana Janusza Radziszewskiego temat utworzenia takiego domu został poruszony 
podczas spotkania z Panem Wojewodą, który jest przychylny takiemu rozwiązaniu. Pan 
Starosta wspomniał, że ŚDS mogą być tworzone według potrzeb zgłaszanych przez 
mieszkańców, tak jak ma to miejsce w przypadku Biskupca.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał radnych, czy są jeszcze jakieś pytania? Ponieważ pytań 
nie było, Pan Przewodniczący zamknął punkt 3 porządku obrad.  
  
Pkt 4. Informacje o stanie bezpieczeństwa sanitarnego i weterynaryjnego Powiatu 
w roku 2018. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Teresę Parys, Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego, o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu w 2018 roku. 

Pani Teresa Parys przedstawiła sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa sanitarnego 
Powiatu Olsztyńskiego w 2018 roku. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił przedstawiciela Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego przedstawionej informacji. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych nie wnosi uwag 
do sprawozdania  
 Pan Przewodniczący poprosił o zadawanie pytań Pani Teresie Parys. 

Pan Andrzej Abako podziękował Pani Teresie Parys za wystąpienie i przedstawienie 
informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu w 2018 roku. Pan Starosta stwierdził, 
że wasz wkład pracy w to żebyśmy żyli bezpiecznie i żebyśmy mogli trafiać do instytucji o 
które dbacie, żeby były te instytucje dla mieszkańców bezpieczne, jest ogromny. Pan Starosta 
wyraził uznanie dla pracy inspektorów i pracowników Stacja Epidemiologicznej w Olsztynie. 
 Pani Joanna Michalska zapytała, czy znane są dane na temat ilości 
udokumentowanych przypadków zachorowań na boreliozę na terenie naszego Powiatu oraz  
przez jakie działania Powiatowa Sanitarna Stacja Epidemiologiczna w Olsztynie próbuje 
zwiększyć świadomość ludzi na temat tego jakie konsekwencje niesie ze sobą nadużywanie 
antybiotyków oraz chemioterapeutyków? 
 Pani Teresa Parys odpowiedziała, że w 2018 roku było 47 potwierdzonych 
przypadków zachorowań na boreliozę, ale już w 2019 było ich 64. Niestety ze względu na 
specyfikę terenu, tych przypadków z roku na rok jest coraz więcej. Odnośnie zwiększania 
świadomości na temat nadużywania antybiotyków przez współczesne społeczeństwo, Pani 
Teresa Parys powiedziała, że działania prewencyjne polegają głównie na rozmowach 
edukacyjnych, które zwiększają świadomość mieszkańców. 
 Pan Jacek Szydło zapytał, co Pani Inspektor może powiedzieć o jakości wody 
w wodociągach gminnych? Pan Szydło nadmienił przy tym, że dzięki Warmińsko-
Mazurskiemu Związkowi Gmin nastąpiła zmiana przepisów, które powodowały zamykanie 
całych wodociągów, co w konsekwencji powodowało ogromne straty dla takiej gminy.  
 Pani Teresa Parys powiedziała, że służby sanitarne muszą działać w oparciu 
o konkretne przepisy, które wymuszają podjęcie pewnych działań, a mianowicie jeśli 
w badanej wodzie są stwierdzone pewne przekroczenia mikrobiologiczne, rozporządzenie 
wskazuje konsekwencje jakie ponosi producent wody. 
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Pan Jerzy Laskowski zauważył, że Pan Szydło chciał zaznaczyć, że dzięki 
współpracy samorządowców przepisy, które stwarzały pewne problemy związane 
z zamykaniem wodociągów w końcu nieco złagodniały. 

Następnie Pan Jerzy Laskowski przypominał, że ustawa o Inspekcji Weterynaryjnej 
nie przewiduje obowiązku składania przez Powiatowego Lekarza Weterynarii informacji 
Staroście, czy Radzie Powiatu, ale aby podtrzymać tradycję na sesję został zaproszony Pan 
Mirosław Karczewski, Powiatowy Lekarz Weterynarii w Olsztynie 

Pan Mirosław Karczewski przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa 
weterynaryjnego Powiatu Olsztyńskiego w 2018 roku oraz informację o bieżących 
zagrożeniach w tym zakresie występujących na terenie Powiatu. 
 Pani Joanna Michalska podziękowała Panu Mirosławowi Karczewskiemu za 
wystąpienie. 
 
Pkt 5. Informacja na temat bieżącej działalności szpitali funkcjonujących na terenie 
Powiatu Olsztyńskiego oraz planów i zamierzeń w latach kolejnych. 
   
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Mariusza Szuberta – Dyrektora Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście o informacje na temat bieżącej działalności 
placówki. 
 Pan Mariusz Szubert powiedział, że ZZOZ w Dobrym Mieście jest jednym z dwóch 
podmiotów leczniczych dla których Powiat Olsztyński jest podmiotem tworzącym. Placówka 
nie jest duża, ale świadczy bardzo ważne usługi dla lokalnej społeczności m.in. zapewnia 
opiekę psychiatryczną, opiekuńczo-leczniczą, ambulatoryjną. Pan Dyrektor powiedział, że 
rok 2018 był pierwszym rokiem, kiedy Placówka funkcjonowała w tzw. sieci szpitali. 
Niestety przynależność to tej sieci znacznie utrudnia pracę, czego powodem jest brak 
jakichkolwiek rozmów na temat rozliczania nadwykonań, których jest coraz więcej. 
W wymiarze krótkoterminowym jest to trudne dla placówek, zwłaszcza jeśli mają one część 
budżetu w tzw. sieci. Jeśli chodzi o nakłady inwestycyjne, to w 2019 roku  ZZOZ w Dobrym 
Mieście otrzymał duże wsparcie finansowe ze strony Powiatu, gdzie około 330 000 zł 
placówka przeznaczyła na informatyzację, a około 250 000 zł, na zakup aparatu do USG. Pan 
Dyrektor wspomniał, że obecnie realizowane jest wdrożenie systemu informatycznego 
w ramach projektu pn. ,,Poprawa jakości i dostępności do świadczeń i usług medycznych dla 
pacjentów i personelu w ZZOZ w Dobrym Mieście. Projekt ten był realizowany w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego i uzyskał dofinansowanie, które pozwoliło na jego 
realizację. Jednostka operuje budżetem w wysokości 11.500.000 zł, gdzie 86% środków 
pochodzi z Narodowego Funduszu Zdrowia. Pomimo, że płatnik jest publiczny i pewny pod 
względem finansowania, to niestety powoduje to koncentrację na jednym źródle, a co za tym 
idzie uzależnienie dla podmiotu medycznego. Jeśli chodzi o strukturę kosztów to około 70 % 
z nich, są to tzw. koszty osobowe, czyli wynagrodzenia dla lekarzy i pielęgniarek. Pan 
Dyrektor zaznaczył, że dla placówki największą wartością oprócz pacjentów jest 
wykształcona kadra, dzięki której realizowane są świadczenia medyczne i możliwe jest 
leczenie pacjentów. Bez nich placówka nie mogłaby funkcjonować. Pan Szubert powiedział, 
że placówka zatrudnia 85 osób na umowę o pracę i 107 w ramach umów cywilnoprawnych 
oraz dysponuje 96 łóżkami dla chorych pacjentów. Dzięki utworzonemu Zespołowi 
Ratownictwa Medycznego, placówka tylko w 2018 roku odnotowała ponad 1700 wyjazdów, 
udzielono również ponad 21 tysięcy porad w zakresie pomocy specjalistycznej i 
ambulatoryjnej oraz ponad 5 tysięcy w ramach opieki świątecznej i nocnej. Pan Dyrektor 
stwierdził, że wynik placówki jest ujemny, ale na szczęście plasuje się poniżej amortyzacji, co 
zwalnia podmiot tworzący od pokrywania ewentualnych strat finansowych jakie ponosi 
placówka. Pan Szubert podkreślił, że ryczałty dla szpitali funkcjonujących w sieci, wyliczone 
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zostały na podstawie wykonania z 2015 r., które aktualnie nie wystarczają na pokrycie 
kosztów ich funkcjonowania. W związku z tym ogromna większość szpitali w Polsce 
zakończyła ubiegły rok stratami, w znacznej mierze wymagającymi pokrycia przez organy 
założycielskie. Dlatego według Pana Szuberta ryczałt nie do końca spełnił zakładane 
oczekiwania. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zadawanie pytań. 
Pani Anna Klewido zapytała Pana Dyrektora, co oznacza stwierdzenie, że placówka 

nie w pełni wykorzystuje bazę diagnostyczną? 
Pan Mariusz Szubert powiedział, że placówka ma potencjał, aby realizować 

świadczenia diagnostyczne, gdyż ma podpisane umowy z podmiotami funkcjonującymi 
w Dobrym Mieście, które korzystają z ich usług. 

Wobec braku pytań Pan Jerzy Laskowski podziękowała Panu Mariuszowi Szubert za 
wystąpienie i poprosił o zabranie głosu przez Pana Marka Pietrasa Dyrektora Szpitala im. 
Jana Mikulicza w Biskupcu. 

Pan Marek Pietras powiedział, że z roku na rok sytuacja szpitali powiatowych jest 
coraz trudniejsza, na co złożyło się wiele czynników, ale przede wszystkim wieloletni zły 
system szkolenia lekarzy i pielęgniarek, który teraz zbiera swoje żniwo. Obecnie, jeśli chodzi 
o Europę, mamy najniższą liczbę lekarzy i pielęgniarek na 10.000 mieszkańców a największą 
ilość łóżek, co powoduje, że sytuacja szpitali jest coraz gorsza.  Jesteśmy jedynym krajem 
w Europie gdzie ilość szpitali zamiast spadać to rośnie. W zawiązku z powyższym, jeśli 
w najbliższych 4 latach nie zmniejszymy ilości szpitali do 200, może to spowodować, że 
w takiej formie i strukturze nie będziemy w stanie tego utrzymać. Już na dzień dzisiejszy, ze 
względu na brak wykwalifikowanej kadry, zamykane są oddziały szpitalne w wielu 
placówkach. Pan Dyrektor powiedział, że około 1 miesiąca temu doszło do spotkania z 
Prezesem Narodowego Funduszu Zdrowia, Panem Jacyną, który potwierdził, że sytuacja 
w jakiej obecnie znalazły się szpitale jest trudna. Pomimo wszystkich trudności Szpital nadal 
znajduje się w „Złotej setce” wśród szpitali w Polsce. 
 Pani Marta Maciejewska, Zastępca Dyrektora w Szpitalu Powiatowym im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu powiedziała, że Szpital to nowoczesny obiekt gdzie liczba łóżek 
wynosi 199, zatrudnienie (na dzień 26.04.2019) to około 440 osób a liczba oddziałów: 8 + 
OAiT + blok operacyjny. Szpital posiada również  nocną i świąteczną opiekę zdrowotną. Jeśli 
chodzi o budżet, to utrzymuje się on na wysokości 42 mln zł,  z czego 38 mln zł są to umowy 
z NFZ, które stanowi główne źródło zasilania placówki. Pani Marta Maciejewska 
powiedziała, że Szpital wygenerował stratę, która jest na bezpiecznym poziomie i nie musi 
być pokrywana przez  podmiot tworzący. Jeśli chodzi o koszty to około 70% z nich 
pochłaniają wynagrodzenia dla lekarzy i pielęgniarek. Niestety w ostatnim czasie Szpital miał 
również problemy z dostawcą prądu, który ogłosił upadłość, co wymusiło na placówce 
doraźny zakup energii po zawyżonej cenie. Pani Maciejewska odniosła się również w swojej 
wypowiedzi co do wskaźników jakie osiągnął Szpital w ostatnim czasie. Jeśli chodzi o 
wskaźnik zyskowności, Szpital nie zanotował wzrostu, gdyż z samego założenia Placówki 
takie nie są nastawione na zysk a na działanie społeczne, czyli pomaganie ludziom. Kolejny 
wskaźnik dotyczący płynności pokazuje, że Szpital jest wypłacalny i znajduje się w miarę 
stabilnej sytuacji finansowej. Wskaźnik efektywności natomiast pokazuje, że placówka jest w 
nieco gorszej kondycji ale w miarę stabilnej, biorąc pod uwagę sytuację szpitali powiatowych. 
Obecnie w Szpitalu w Biskupcu prowadzona jest ogromna inwestycja polegająca na 
rozbudowie, przebudowie i modernizacji bloku operacyjnego, centralnej sterylizatorni oraz 
Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii wraz z instalacjami. Koszt całej inwestycji 
wyniesie 24 mln zł i zostanie sfinansowana przez Powiat Olsztyński, środki unijne (4 mln zł) 
oraz środki własne Szpitala (300 tyś. zł). Kolejne duże przedsięwzięcie związane jest 
z przejściem z dokumentacji papierowej na elektroniczną i  wymaga wprowadzenia licznych 
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zmian w infrastrukturze informatycznej placówek ochrony zdrowia. Od ponad dwóch dekad 
w naszym kraju próbuje się uzgodnić spójną wizję informatyzacji w systemie opieki 
zdrowotnej. Równocześnie wdrażane są niektóre rozwiązania informatyczne przede 
wszystkim w zakresie komputeryzacji części polskich szpitali oraz dużych podmiotów 
sieciowych branży medycznej w dużych miastach. Na dzień dzisiejszy Szpital wdrożył już 
program e-wyniki, e-rejestrację, które w znacznym stopniu mają ułatwić dostęp pacjentów do 
służby zdrowia. Jeśli chodzi o plany i założenia to głównym celem na najbliższy czas jest 
dosprzętowienie placówki, poprzez zakup tomografu komputerowego i aparatu służącego do 
badań kardiologicznych. Planowana jest również modernizacja rejestracji i apteki szpitalnej. 
 Ostatnim projektem realizowanym przy ogromnym wsparciu Gminy Biskupiec, jest 
przebudowa parkingu przyszpitalnego, który rozwiąże problem braku miejsc parkingowych 
dla pacjentów przyjeżdżających do naszej placówki. 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił o zadawanie pytań. 
 Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy jako Powiat nie powinniśmy zająć 
stanowiska w tej sprawie? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że stanowiska takie są podejmowane przez Konwent 
Starostów i Związek Powiatów Polskich. My jako Powiat, dopingujemy Narodowy Fundusz 
Zdrowia i rządzących to tego, aby sytuacja szpitali powiatowych uległa zmianie. Pan Starosta 
wspomniał o proteście jaki odbył się w kwietniu przed Ministerstwem Zdrowia w Warszawie 
przeciwko niewystarczającemu finansowaniu szpitali powiatowych w Polsce. W pikiecie 
wzięła udział delegacja Powiatu Olsztyńskiego. Znalazła się w niej m.in. Pani Joanna 
Michalska a także dyrektorzy naszych szpitali – Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście i Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. Pan Starosta 
stwierdził, że potrzebna jest zmiana całego systemu, który rozwiązałby problemy z jakimi 
boryka się dzisiejsza służba zdrowia. Jedyne co możemy robić to protestować, zgłaszać nasze 
propozycje i czekać na efekty. 
 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że protesty na niewiele się zdadzą, bo prawdziwy 
problem tkwi w braku wykwalifikowanej kadry, której nie da się wykształcić w przeciągu 5 
lat. 
 Pan Jacek Szydło zapytał, czy to zaangażowanie finansowe Powiatu w inwestycję 
polegająca na rozbudowie, przebudowie i modernizacji bloku operacyjnego, centralnej 
sterylizatorni oraz Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii wraz z instalacjami, będzie 
miało jakikolwiek wpływ na punktację jaką przyznaje się placówkom medycznym? 
 Pan Marek Pietras odpowiedział, że nie wie co będzie w przyszłości, ale wielce 
prawdopodobne jest to, że wpływ na decyzję o zamknięciu szpitala ma niewątpliwie 
dostosowanie placówki do wymagań architektonicznych i tych związanych z wyposażeniem. 
 Pan Jacek Szydło powiedział, że szuka uzasadnienia dla dofinansowania tej ogromnej 
inwestycji. Czy modernizacja Szpitala będzie miała wpływ na przyznawaną placówkom 
punktację. 
 Pani Marta Maciejewska odpowiedziała, że bezpośredniego przełożenia na 
punktację nie ma, ale nowy blok operacyjny, to większa przepustowość, więcej 
wykonywanych świadczeń, co niewątpliwie wpłynie na rozwój tej Placówki. Poza tym, 
szpitale są zobowiązane do dostosowania się do obowiązujących wymogów jakie narzucają 
im przepisy. Jeśli tego nie zrobimy, możemy nie otrzymać zgody na realizację świadczeń. 
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że po zorganizowanej wyjazdowej Komisji 
Gospodarki do Szpitala im. Mikulicza w Biskupcu, należy stwierdzić, że inwestycja 
prowadzona w tej placówce jest niezbędna dla dalszego prawidłowego jej funkcjonowania. 
 W związku z brakiem dalszych pytań, Pan Przewodniczący zarządził 15 minutową 
przerwę. 
 



 13

Pkt 6. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu. 
  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Małgorzatę Górską - Inspektora w Wydziale 
Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Olsztynie o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza 
w Biskupcu (druk nr 44). 

Pani Małgorzata Górska odnosząc się do projektów uchwał dotyczących oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej placówek powiedziała, że przepisy zawarte w znowelizowanej 
ustawie o działalności leczniczej nakładają na kierowników obowiązek sporządzenia 
i przekazania do 31 maja każdego roku podmiotowi tworzącemu raportu o sytuacji 
ekonomiczno-finansowej takiej placówki. Raport, o którym mowa  jest przygotowywany na 
podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok i zawiera w szczególności analizę 
sytuacji ekonomiczno-finansowej za poprzedni rok obrotowy, prognozę sytuacji 
ekonomiczno-finansowej oraz informację o istotnych zdarzeniach mających wpływ na ich 
sytuację ekonomiczno-finansową. Analizy oraz prognozy sytuacji ekonomiczno-finansowej, 
o których mowa  dokonuje się na podstawie wskaźników ekonomiczno-finansowych. 
Rozporządzenie Rady Ministrów wprowadziło wskaźniki, które zawierają obszary na 
podstawie, których dokonuje się oceny szpitali. Wskaźniki te dotyczą czterech obszarów: 
płynności, efektywności, zyskowności i zadłużenia. Jest to ocena punktowa za poszczególne 
wartości. Pani Małgorzata Górska powiedziała, że jeśli chodzi o ocenę Szpitala w Biskupcu, 
to z raportu złożonego przez Dyrektora Szpitala wynika, że sytuacja jest trudna, ale stabilna. 
Jeśli chodzi o obszar związany z zyskownością, Szpital nie otrzymał żadnego punktu ze 
względu na poniesioną stratę. Sytuacja ta jednak nie powinna dziwić, gdyż szpitale 
z założenia nie są nastawione na zysk a ich główną rolą jest pełnieni funkcji społecznej. 
W ogólnym rozrachunku Szpital w Biskupcu otrzymał 38 punktów na możliwych 70, czyli 
mniej niż w 2018 roku. Pani Małgorzata Górska powiedziała, że sytuacja ta wynika głównie z 
poniesionej na koniec roku straty. Powiat jako organ tworzący nie jest jednak zobligowany do 
pokrycia straty, gdyż strata jest mniejsza niż koszty amortyzacji. Władze Szpitala zaznaczają, 
że wpływ na tą sytuację mają również podwyżki wynagrodzeń. Jeśli chodzi o prognozę dla 
Szpitala im. Jana Mikulicza w Biskupcu to, od 2020 roku sytuacja placówki powinna się 
poprawić, chociażby ze względu na zakończenie bardzo dużej inwestycji, która trwa od 2015 
roku. Dzięki tej inwestycji Szpital zyska na jakości świadczonych usług i nie będzie musiał 
opłacać tej inwestycji, co w znacznej mierze obciąża budżet placówki.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Annę Klewiado, Wiceprzewodniczącą Komisji 
Spraw Społecznych o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o  przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w 
Biskupcu bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
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Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu,  w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak. 
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/74/2019 w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno – finansowej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza 
w Biskupcu. 

Załącznik nr 5 
 
Pkt 7. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w 
Dobrym Mieście. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Małgorzatę Górską - Inspektora w Wydziale 
Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Olsztynie o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście (druk nr 45). 
 Pani Małgorzata Górska wyjaśniła, że jeśli chodzi o Zespół Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Dobrym Mieście, to placówka ta poprawiła swoją sytuację w porównaniu do 
ubiegłego roku, a tym samym w trzech obszarach otrzymała maksymalną ilość punktów. 
Placówka nie jest obciążona kredytami ani pożyczkami, co wpływa na jej stabilną i dobrą 
sytuację. Nie planuje ona również zmiany profilu działania. Jeśli chodzi o problemy z jakimi 
boryka się placówka, to są one podobne do tych jakie ma większość szpitali w kraju, czyli 
brak kadry lekarskiej i pielęgniarskiej.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście, bez poprawek.  
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/75/2019 w sprawie oceny 

sytuacji ekonomiczno – finansowej Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście. 

Załącznik nr 6 
 
Pkt 8. Nadanie Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Małgorzatę Górską - Inspektora w Wydziale 

Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Olsztynie o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza 
w Biskupcu (druk nr 46). 

Pani Małgorzata Górska powiedziała, że ustawa o działalności leczniczej precyzuje, 
co powinno się znaleźć w statucie. Wśród niezbędnych jego elementów ustawa wymienia: 
nazwę, cele i zadania, rodzaje i zakres udzielanych świadczeń zdrowotnych, formę 
gospodarki finansowej, informacje dotyczące rady społecznej oraz dodatkowo informacje 
o prowadzonej działalności innej niż lecznicza. Jeśli chodzi o Statut Szpitala w Biskupcu to 
był on zmieniany dwa razy, w związku ze zmianą nazewnictwa poszczególnych komórek. 
Zmiany w statucie dotyczą również: czasu trwania kadencji Rady Społecznej, możliwości 
składania odwołania przez Dyrektora Szpitala bezpośrednio do Rady Społecznej a nie do 
Zarządu, jeśli chodzi o uchwały. Doprecyzowano zapisy dotyczące prowadzenia przez Szpital 
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innej działalności niż lecznicza, oraz usunięto ze statutu § 19, 20, 21, 22 oraz zał. 1 i 2. 
Wprowadzono nowy element jakim jest konsultowanie przez organizacje pozarządowe aktów 
normatywnych prawa miejscowego, a takim aktem jest statut. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu, w 
brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/76/2019 w sprawie nadania 

Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 
Załącznik nr 7 

 
Pkt 9. Nadanie Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Małgorzatę Górską - Inspektora w Wydziale 
Organizacyjnym Starostwa Powiatowego w Olsztynie o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście (druk nr 47). 
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  Pani Małgorzata Górska powiedziała, że jeśli chodzi o zmiany w Statucie Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście to dotyczą one: czasu trwania kadencji 
Rady Społecznej, doprecyzowania działalności jaką prowadzi placówka, usunięcia § 10, 12, 
17, 18, 19, 20 oraz wprowadzenie konsultacji aktów normatywnych z organizacjami 
pozarządowymi. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 
w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski , Waldemar Jodko , Bogumił Kuźniewski , Jerzy Tytz , Artur Wrochna
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/77/2019 w sprawie nadania 

Statutu Zespołowi Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście 
Załącznik nr 8 

 
Pkt 10. Określenie zasad wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej 
inicjatywy uchwałodawczej. 
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 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że obowiązek podjęcia uchwały w sprawie zasad 
wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
wynika wprost z art. 42 ust. 5 ustawy o samorządzie powiatowym. Pan Przewodniczący 
poprosił o wystąpienie przedstawiciela Zarządu, Pana Andrzeja Abako i  przedstawienie 
opinii o projekcie tej uchwały. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że Zarząd opiniuje pozytywnie wniosek Komisji 
Statutowej w sprawie projektu tej uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski wspomniał również, iż projekt ten był szczegółowo omawiany 
na posiedzeniach Komisji Statutowej, która wypracowała jej ostateczny kształt. Jednocześnie 
zaznaczył, iż do tej pory nie pojawiło się orzecznictwo w sprawie, jaka formę mają mieć te 
uchwały. Dlatego też, wiele samorządów spotkało się z zastrzeżeniami ze strony Wojewody, 
który w trybie nadzoru uchylał część zapisów, które znalazły się w uchwałach. W związku 
z powyższym, podczas tworzenia projektu tej uchwały Komisja Statutowa uwzględniła 
wszystkie zastrzeżenia i sugestie jakie pojawiły się w tej sprawie. Pan Przewodniczący 
w imieniu Komisji Statutowej złożył wniosek o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zasad 
wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej bez 
poprawek. Nie było to takie proste jak nam się na początku wydawało, bo nie pojawiło się 
jeszcze orzecznictwo, jest wiec to przecieranie szlaków, kilka samorządów przetarło już ten 
szlak i spotkało się z rozstrzygnięciami i zastrzeżeniami ze strony Wojewody w trybie 
nadzoru i co chwilę pojawiały się rozstrzygnięcia, dzięki którym wiedzieliśmy czego nam w 
nasz projekt uchwały wpisać nie wolno, ale to wcale nie znaczy że unikniemy 
niebezpieczeństw. Wszystkie te zastrzeżenia przy uchwalaniu tego typu uchwały 
uwzględniliśmy. Pan Przewodniczący stwierdził, że ma nadzieję że ta uchwała jest dobrze 
przygotowana ale pozostaje odrobina niepewności czy udało się wszystkich niebezpieczeństw 
uniknąć.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Statutowej o przyjęcia projektu uchwały w sprawie zasad 
wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej bez 
poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
BRAK GŁOSU (2) 
Andrzej Abako, Stanisław Trzaskowski.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie zasad wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
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ZA (18) 
Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
BRAK GŁOSU (2) 
Andrzej Abako, Stanisław Trzaskowski.  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/78/2019 w sprawie zasad 

wnoszenia projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 
 

Załącznik nr 9 
 
 
Pkt 11. Określenie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych 
z mieszkańcami Powiatu Olsztyńskiego. 
 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że art. 3d ust. 2 i art. 40 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym nakłada obowiązek określenia zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Olsztyńskiego i obliguje Radę do podjęcia 
takiej uchwały. Pan Przewodniczący wyjaśnił, że korzystając ze swych uprawnień 
przygotował więc ten projekt uchwały w oparciu o pomoc pracowników merytorycznych. Pan 
Przewodniczący poprosił o wystąpienie przedstawiciela Zarządu Pana Andrzeja Abako 
o przedstawienie opinii o projekcie tej uchwały. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że Zarząd opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski wyjaśnił, że podobnie jak poprzednia uchwała, ta również była 
procedowana przez Komisje Statutową i mieliśmy tego samego rodzaju dylematy co przy 
poprzednim projekcie ale ostateczny kształt został przyjęty w oparciu o doświadczenia innych 
samorządów i nasze wyobrażenie jak taka uchwała powinna wyglądać. Komisja Statutowa 
wiec przyjęła taka wersje projektu uchwały i prosi o jej przyjęcie bez poprawek. 
 Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Statutowej  o przyjęcie projektu uchwały w sprawie określenia 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Olsztyńskiego bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
BRAK GŁOSU (1) 
Stanisław Trzaskowski  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 
Powiatu Olsztyńskiego w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
BRAK GŁOSU (1) 
Stanisław Trzaskowski  
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/79/2019 w sprawie określenia 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Olsztyńskiego. 

Załącznik nr 10 
 
 
Pkt 12. Zmiany w Statucie Powiatu Olsztyńskiego 
 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że zmiany, które zostały wprowadzone w Statucie 
Powiatu Olsztyńskiego wynikają z uchwał podjętych na dzisiejszej sesji. Większość zmian 
dotyczyła obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, ale również votum zaufania. Pan 
Przewodniczący wyjaśnił, że w Statucie Powiatu Olsztyńskiego znajduje się katalog uchwał, 
które nie wymagają zaopiniowania przez komisje Rady Powiatu. Ponieważ intencją 
ustawodawcy było to, aby dyskusja o raporcie odbywała się na sesji, przez co mieszkańcy 
będą mieli możliwość jej obserwowania, to  zepchniecie tej dyskusji na posiedzenie Komisji 
uniemożliwi mieszkańcom obserwacje i przedstawienie obrazu stanowisk poszczególnych 
radnych. Ustawodawca jasno także wskazał, że nie można radnym ograniczać czasu 
poświęconego na dyskusje na temat raportu więc tu się aż prosi aby nasze prawo dostosować 
do ustawy. Dlatego proponujemy, aby do katalogu uchwał, które nie podlegają zaopiniowaniu 
wpisać votum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie. Pan Przewodniczący zwrócił także 
uwagę na problemy z opiniowaniem projektu uchwały w sprawie votum zaufania przez 
komisje Rady Powiatu. W chwili obecnej projekt ten został skierowany do wszystkich komisji 
Rady z prośbą o zaopiniowanie, w momencie kiedy któraś z komisji zaopiniuje projekt 
negatywnie a pozostałe komisje wystąpią z pozytywną opinią o projekcie zrobi się galimatias.  
Nie możemy dopuścić do proceduralnego patu i żeby tego uniknąć potrzebna jest ta zmiana 
w statucie.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zadawanie pytań. 
Pan Jacek Szydło zapytał, co mamy wpisać do katalogu uchwał? 
Pan Jerzy Laskowski odpowiedział, że do katalogu uchwał, które nie podlegają 

zaopiniowaniu przez komisje wpisujemy uchwałę w sprawie votum zaufania dla Zarządu 
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Powiatu w Olsztynie. Pan Przewodniczący przypomniał, że Pan radny był członkiem Komisji 
Statutowej. Następnie Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie opinii komisji o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o  przedstawienie opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Statutu Powiatu Olsztyńskiego. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych o  
przedstawienie opinii komisji o  projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie opinii komisji o  projekcie uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez 
poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosków Komisji Rady Powiatu o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak. 
BRAK GŁOSU (1) 
Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek komisji został przyjęty. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
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Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
BRAK GŁOSU (1) 
Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (5) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/80/2019 zmieniającą uchwałę 

w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Olsztyńskiego 
Załącznik nr 11 

 
 

Pkt 13. Raport o stanie Powiatu Olsztyńskiego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie raportu o stanie 
Powiatu Olsztyńskiego za 2018 rok. 

Pan Andrzeja Abako powiedział, że zgodnie z art. 30a ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998 r. o samorządzie powiatowym zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia 
radzie powiatu raport o stanie powiatu. Raport obejmuje podsumowanie działalności 
zarządu powiatu w roku poprzednim, a w szczególności realizację polityk, programów 
i strategii, uchwał rady powiatu i budżetu obywatelskiego. Rada powiatu może określić 
w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące raportu. W odniesieniu do raportu za rok 
2018 Rada Powiatu w Olsztynie nie skorzystała z powyższego uprawnienia, w związku z 
powyższym raport został przygotowany w oparciu o ogólne wytyczne wskazane w ustawie, 
według sugestii Związku Powiatów Polskich. Raport zawiera podstawowe informacje 
dotyczące Powiatu Olsztyńskiego m.in. położenia, wielkości, zaludnienia oraz 
charakterystyki samorządu, czyli strukturę zadań, podjęte przez Zarząd Powiatu uchwały 
oraz realizowane przez Powiat programy i strategie własne, które widzą państwo na 
slajdach. Powiat Olsztyński w 2018 roku realizował inwestycje i zadania współfinansowane 
ze środków zewnętrznych. Część opisującą realizację zadań stanowi najobszerniejszy 
element dokumentu, informacje zostały usystematyzowane według następującego schematu: 
program realizacji zadań, jednostka organizacyjna realizująca zadania czyli poszczególne 
Wydziały Starostwa Powiatowego, PSD oraz PCPR, znajdują się także informacje na temat 
realizacji poszczególnych zadań w 2018 roku. Pan Starosta stwierdził, że wszyscy radni 
otrzymali raport odpowiednio wcześniej więc nie jest zasadnym odczytywanie jego treści, 
tym bardziej że zawiera on około 100 stron. Pan Starosta powiedział, że do stworzenia 
raportu powołano zespół na czele z Panią Wicestarostą Joanną Michalską. Pan Starosta 
poprosił o przyjęcie raportu.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił o zadawanie pytań. 
Pani Joanna Michalska powiedziała, że zachęca mieszkańców oraz radnych do 

korzystania z raportu, który zawiera wiele przydatnych informacji na temat Powiatu 
Olsztyńskiego. Pani Wicestarosta zaznaczyła, że jesteśmy otwarci na wszelkie sugestie i 
uwagi dotyczące tego dokumentu. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 
w Olsztynie za 2018 rok. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii o  projekcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 
w Olsztynie za 2018 rok. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 
w Olsztynie za 2018 rok. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisja Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie opinii o  projekcie uchwały w sprawie wotum zaufania 
dla Zarządu Powiatu w Olsztynie za 2018 rok. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez 
poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że zgodnie z art. 30a ust. 9 ustawy 
o samorządzie powiatowym odrzucenie w głosowaniu uchwały o udzielenie wotum zaufania 
jest równoznaczne z przyjęciem uchwały o nieudzieleniu zarządowi wotum zaufania, co jest 
jednoznaczne ze złożeniem wniosku o odwołanie zarządu. Uchwałę o udzieleniu zarządowi 
powiatu wotum zaufania rada powiatu podejmuje bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady powiatu, co w przypadku Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 
głosów.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Przewodniczący zarządził głosowanie 
w sprawie wniosków Komisji Rady Powiatu o przyjęcia projektu uchwały w sprawie wotum 
zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie za 2018 rok, bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (6) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie za 2018 rok, w brzmieniu 
przekazanym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona 
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Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (6) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/81/2019 w sprawie wotum 

zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie za 2018 rok. 

Załącznik nr 12 
 

Pan Andrzej Abako podziękował za pozytywną ocenę pracy Zarządu za 2018 rok. 
 
Pkt 14. Realizacja budżetu Powiatu 
a) zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Powiatu za 2018 rok. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok.  

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że w 2018 roku dochody zostały 
zrealizowane w 97%. Jeśli chodzi o strukturę tych dochodów, to możemy je podzielić na 
dochody bieżące, które zostały wykonane ponad plan (na planowane 116 mln zł wykonano 
118 mln zł), oraz dochody majątkowe, które plasują się nieco niżej (na zaplanowane 114 mln 
zł wykonano 8 mln zł). Ten brak realizacji w dochodach majątkowych związany był z 
brakiem realizacji zadań, które były finansowane ze środków zewnętrznych (dotacji). Jeśli 
chodzi o środki pochodzące ze sprzedaży majątku, to Powiat w ostatnim czasie dokonał 
sprzedaży elektrowni znajdującej się w Łęguckim Młynie, której koszt wyniósł 600 tys. zł. 
Budżet Powiatu został zasilony również ze sprzedaży drobnych środków trwałych oraz rat ze 
sprzedaży mienia w latach poprzednich. 
 Jeśli chodzi o wydatki, Pani Skarbnik zauważyła, że mamy niższe wykonanie, które 
jest na poziomie 89%. Wydatki te, to składowa wydatków bieżących (koszty osobowe, 
utrzymanie mienia), oraz wydatki majątkowe, które zostały zrealizowane w 60%. Pani 
Skarbnik stwierdziła, że rok 2018 zamknięto nadwyżką w wysokości 4.160.223 zł, przy 
planowanym deficycie 7 mln. zł. Zobowiązania Powiatu z tytułu kredytów i pożyczek  na 31 
grudnia wynoszą 27.117,535 zł. 
 Następnie Pani Skarbnik przedstawiła realizację dochodów wg podstawowych źródeł 
ich powstawania. Wśród nich znalazły się dochody własne, które stanowią 45% budżetu, 
subwencje, które stanowią 35% budżetu oraz dotacje, stanowiące 20% naszych dochodów.  
 Jeśli chodzi o część sprawozdania dotyczącą realizacji wydatków, to najważniejszymi 
obszarami mającymi wpływ na realizację budżetu są: 

 wydatki związane z domami pomocy społecznej, domami dla dzieci, rodzinami 
zastępczymi oraz zadaniami realizowanymi przez PCPR oraz UPPPO - stanowią 
około 36% budżetu, 

 oświata i edukacja – stanowi 28% budżetu, 
 transport, ale przede wszystkim realizacja zadań drogowych (w 2018 roku wydano na 

ten cel około 20 mln zł), 
 administracja publiczna (15 mln zł), 
 geodezja i gospodarka nieruchomościami (4 mln zł), 
 ochrona zdrowia (ok. 3 mln zł). 
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Część dotycząca realizacji wydatków majątkowych została przedstawiona jako realizacja 
podstawowych programów jakie Powiat w 2018 roku zrealizował. Z kwoty 18 mln zł, 54% to 
są koszty poniesione na inwestycje drogowe, które zostały zrealizowane dzięki programom 
takim jak: 

 Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych, 
 Regionalny Program Obszarów Wiejskich, 
 Zintegrowane Inwestycje Drogowe, 
 Poprawa Bezpieczeństwa na Drogach Powiatowych, 
 E-mapa, 
 E-administracja. 
 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak. 
BRAK GŁOSU (1)  
Anna Klewiado  
NIEOBECNI (6)  
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Bogumił Kuźniewski, Stanisław Trzaskowski, Jerzy 
Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/82/2019 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego za 2018 rok. 

Załącznik nr 13 
 
 

b) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że rada przystępuje do procedury udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Olsztynie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok. Pan 
Przewodniczący przedstawił uchwałę Nr RIO.VIII-0120-174/19 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 kwietnia 2019 roku, w sprawie 
wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olsztynie sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Powiatu Olsztyńskiego za rok 2018 (uchwała stanowi załącznik nr 14 
do protokołu). Następnie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przedstawiciela Komisji 
Rewizyjnej. 

Pan Andrzej Moszczyński, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przedstawił opinię 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Powiatu Olsztyńskiego za 2018 rok wraz z 
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wnioskiem w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2018 roku (opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu).  

Pan Jerzy Laskowski przedstawił uchwałę Nr RIO.VIII-0120-321/19 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2019 roku w 
sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Olsztynie w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium za 2018 rok  (uchwała stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu).  Pan Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z art. 13 ust. 2 ustawy o 
samorządzie powiatowym odrzucenie w głosowaniu uchwały o udzielenie absolutorium jest 
równoznaczne z przyjęciem uchwały o nieudzieleniu zarządowi absolutorium  Następnie Pan 
Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił radnych o zadawanie pytań. 

Wobec braku głosów, Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Zarządowi Powiatu w Olsztynie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
za 2018 rok i zarządził głosowanie w sprawie jej przyjęcia w odczytanym brzmieniu.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
 
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/83/2019 w sprawie absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2018 rok. 
Załącznik nr 17 

 
 Pan Andrzej Abako podziękował wszystkim radnym za pozytywną ocenę pracy 
Zarządu oraz Pani Skarbnik za trud i zaangażowanie jaki wkłada w swoją dotychczasową 
pracę. 

c) zmiany w budżecie Powiatu na rok 2019 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok (druk nr 54). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że propozycje zmian skierowanych na sesję 
dotyczą głównie zmian inwestycyjnych i obejmują: modernizację budynku Starostwa 
Powiatowego w Olsztynie (kwota 702.000 zł) oraz budowę Regionalnego Centrum 
Bezpieczeństwa (kwota 150.000 zł). Pozostałe zadania inwestycyjne w większości 
dedykowane są Powiatowej Służbie Drogowej i dotyczą m.in.: 

 termomodernizacji obwodu drogowego w Barczewie (dofinansowanie z Regionalnego 
Programu Operacyjnego), 

 przebudowa odcinka Ruś-Bartąg (dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych). 
Pozostałe inwestycje dotyczą: 
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 ZIT-u realizowanego w Gminie Barczewo (środki na uzupełnienie dokumentacji 
projektowej), 

 przebudowa drogi przy obwodnicy Olsztyna. 
Pani Skarbnik zauważyła również, że zmniejszenie nakładów inwestycyjnych 

związane jest z poprawą ekomobilności na terenie Gminy Jonkowo. W ramach przesunięć 
zwiększy się finansowanie na bieżące utrzymanie dróg powiatowych, które realizowane jest 
przez PSD. W ramach dodatkowych zmian, zostanie podniesiony limit kosztów utrzymania 
dróg gruntowych, które to zadanie realizowane jest przez poszczególne gminy. 

W ramach proponowanych zmian Pani Skarbnik wymieniła: 
 15.000 zł na pomoc finansową Gminie Świątki polegającą na adaptację gminnej 

biblioteki, która docelowo ma być przekazana na garaż OSP, 
 zwiększenie dochodów i wydatków na DPS w Jonkowie i DPS w Barczewie, 
 108.000 zł na dofinansowanie Hali Sportowej znajdującej się w Zespole Szkół 

w Biskupcu na sprawy związane z opłatą energii elektrycznej. 
Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że dochody i wydatki zwiększą się o 2.331.761 

zł, a deficyt pozostanie bez zmian i wyniesie 32.900.000 zł i zostanie pokryty wolnymi 
środkami w wysokości 6.197.849 zł oraz kredytem w wysokości 26.702.151 zł.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie opinii o projekcie uchwały  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w 
sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok, bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, 
Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
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NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/84/2019 zmieniającą uchwałę w 
sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok. 

Załącznik nr 18 
 
Pkt 15.  Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-
2034. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2019-2034 (druk nr 55). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego związane są z inwestycjami wieloletnimi. Największą z 
nich jest sprawa związana z realizacją zadania ,,Poprawa ekomobilności miejskiej na terenie 
Gminy Jonkowo”. W roku 2010 na ten cel została zabezpieczona kwota 2.100.000 zł oraz 
dodatkowo środki w wysokości 528.214 zł. Łącznie na ten cel w 2010 roku zostanie 
przeznaczona kwota 2.628.214 zł. Pani Skarbnik powiedziała, że pozostałe zmiany nie 
powodują zmiany deficytu. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii o  projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak. 
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2019-2034, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
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ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/85/2019 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034. 
 

Załącznik nr 19 
 

Pkt 16. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że punkt ten obejmuje procedowanie nad 
dwoma projekty uchwał, które dotyczą powierzenia Gminie Barczewo realizacji zadania 
polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu drogi powiatowej Nr 1448N w miejscowości 
Łęgajny (druk nr 56) oraz powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na 
zarządzaniu drogą powiatową (druk nr 57). Pan Przewodniczący poprosił Pana Starostę 
o przedstawienie obu projektów uchwał. 
 Pan Andrzeja Abako powiedział, że jeśli chodzi o powierzenie zadania Gminie 
Barczewo, to Gmina wykonała projekt budowy kanalizacji deszczowej na tym terenie, dlatego 
też zdecydowano o przekazaniu tego zadania na ich rzecz. Zarówno Gmina Barczewo jak 
i Powiat Olsztyn będą współfinansowały ten projekt po 50%. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie opinii o  projekcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Barczewo 
realizacji zadania polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu drogi powiatowej Nr 1448N 
w miejscowości Łęgajny. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Barczewo realizacji zadania polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu drogi 
powiatowej Nr 1448N w miejscowości Łęgajny, bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w 
sprawie powierzenie Gminie Barczewo zadania polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu 
drogi powiatowej Nr 1448N w miejscowości Łęgajny, w brzmieniu przekazanym radnym w 
materiałach sesyjnych.  
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/86/2019 w sprawie powierzenia 

Gminie Barczewo realizacji zadania polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu drogi 
powiatowej Nr 1448N w miejscowości Łęgajny. 

Załącznik nr 20 
 
 

 Po zakończonym głosowaniu Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 
 Pan Andrzej Abako poinformował, że Wójt Gminy Dywity zadeklarował, że jest 
w stanie sam zrealizować to zadanie, więc zadecydowano o powierzeniu go w całości. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki o  
przedstawienie opinii o  projekcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji 
zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki  o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową, bez 
poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą 
powiatową, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/87/2019 w sprawie powierzenia 

Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 
 

Załącznik nr 21 
 

Pkt 17. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki (druk 58). 
 Pan Andrzej Abako wyjaśnił, że Wójt Gminy Świątki wystąpił o udzielenie pomocy 
finansowej w przebudowie części biblioteki, która ma być przeznaczona na garaż dla 
Ochotniczej Straży Pożarnej. Dlatego też, zdecydowano o przeznaczeniu na ten cel kwoty 
15.000 zł. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Świątki. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Świątki, bez poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
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Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki w brzmieniu przekazanym radnym 
w materiałach sesyjnych.  
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/88/2019 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Świątki.  

Załącznik nr 22 
 
Pkt 18. Rozpatrzenie skargi. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że w dniu 19 kwietnia br. do Rady Powiatu 
wpłynęła skarga Pana H.P., na działalność Powiatowej Służby Drogowej. Pan 
Przewodniczący przypomniał radnym, że przy rozpatrywaniu skargi, ze względu na ochronę 
danych osobowych nie powinni używać danych osobowych osoby skarżącej.  Następnie Pan 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Powiatowej 
Służby Drogowej w Olsztynie.  

Pani Iwona Plaskota poinformowała, że w dniu 19 kwietnia 2019 r., za 
pośrednictwem Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie do Rady 
Powiatu wpłynęła skarga Pana H.P., w części dotycząca nieprawidłowości związanych z 
odprowadzaniem wody z drogi powiatowej Nr 1448N w miejscowości Nikielkowo. Z opinii 
prawnej, zleconej przez Przewodniczącego Rady Powiatu, wynika, że skarga dotyczy 
działalności powiatowej jednostki organizacyjnej, zatem zgodnie art. 229 pkt 4 Kodeksu 
postępowania administracyjnego, organem właściwym do jej rozpatrzenia jest Rada Powiatu 
w Olsztynie. Po uzyskaniu opinii prawnej, Przewodniczący Rady Powiatu skierował skargę 
do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Olsztynie. 
Komisja rozpatrywała skargę na posiedzeniu w dniu 22 maja 2019 r., podczas którego 
zapoznała się ze skargą i wyjaśnieniami Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w 
Olsztynie. W dniu 29 maja br. Komisja odbyła posiedzenie wyjazdowe w Nikielkowie, gdzie 
spotkała się ze skarżącym oraz przedstawicielami Powiatowej Służby Drogowej i Gminy 
Barczewo. Komisja zapoznała się ze stanem poboczy i rowów przydrożnych przy drodze 
powiatowej Nr 1448N. Członkowie Komisji oglądali również studzienkę melioracyjną, 
usytuowaną w rowie przydrożnym, do której – zdaniem skarżącego – spływają wody 
opadowe, by następnie, systemem melioracyjnym, wypływać na jego pole. Komisja zwróciła 
się do Państwowego Przedsiębiorstwa Wody Polskie, Zarządu Zlewni w Olsztynie, z prośbą o 
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odniesienie się i merytoryczną ocenę sytuacji opisanej w skardze. Jak dotąd nie otrzymała 
odpowiedzi. W dniu 26 czerwca 2019 r., Komisja odbyła kolejne posiedzenie, na którym 
podsumowała poczynione ustalenia. Komisja uznała, że skarga w istocie nie dotyczy 
działalności służb powiatowych. Wody, które poprzez rowy melioracyjne docierają do pola 
skarżącego, nie są jedynie wodami z drogi powiatowej. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
postanowiła uznać skargę Pana H.P.za bezzasadną.  

Niezależnie od powyższego, Komisja stwierdziła, że wskazanym jest: 
- wykonanie ścinki poboczy oraz oczyszczenie rowów przydrożnych przy drodze 

powiatowej nr 1448N w miejscowości Nikielkowo, w celu zapobieżenia zalewaniu drogi 
powiatowej, 

- oczyszczenie studzienek kanalizacji burzowej w sąsiedztwie drogi powiatowej 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił, aby uzupełnić uzasadnienie o zapis dotyczący dnia w 
jakim Komisja zwróciła się do Państwowego Przedsiębiorstwa Wody Polskie, Zarządu 
Zlewni w Olsztynie, z prośbą o odniesienie się i merytoryczną ocenę sytuacji opisanej 
w skardze. 
 Pani Iwona Plaskota stwierdziła, że Komisja w dniu 6 czerwca 2019 roku zwróciła 
się z takim zapytaniem do Państwowego Przedsiębiorstwa Wody Polskie i wnioskuje 
jednocześnie o wprowadzenie takiej zmiany do uzasadnienia projektu uchwały. 
 Pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały uwzględniając zmianę o jaką 
wnioskowała Pani Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki w odczytanym brzmieniu. 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jarosław Wolak.  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr V/89/2019 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na działania Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie.  

Załącznik nr 22 
 
Pkt 19. Stanowisko Rady Powiatu w sprawie budowy drogi ekspresowej S16. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił o przedstawienie projektu stanowiska w sprawie 
budowy ekspresowej S16, Panią Joannę Michalską, Wicestarostę która w imieniu klub 
radnych Platformy Obywatelskiej zechciałaby wyjaśnić czemu z taką  inicjatywą występują.  

Pani Joanna Michalska powiedziała, że klub proponuje to stanowisko ponieważ 
zdaje sobie sprawę jak ważny jest rozwój dróg i jaki ma wpływ na rozwój całego regionu a 
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niestety rozbudowa, modernizacja, nowy przebieg, czy wszystkie inne rzeczy przy S16 
zamarły. Zależy nam aby jednak ta sprawa została wzmocniona naszym głosem, by 
inwestycja zaczęła być realizowana oczywiście po uwzględnieniu odpowiedniego przebiegu 
drogi i stąd apel do rządowych i samorządowych władz województwa a także do 
parlamentarzystów reprezentujących nasz region aby jednak znaleźć konsensus żeby te 
wspólne rozwiązania dały efekt. Pani Wicestarosta poprosiła o wsparcie proponowanego 
stanowiska.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są pytania odnośnie tego stanowiska? 
Pani Małgorzata Chyziak poprosiła o uszczegółowienie tej wypowiedzi 

i doprecyzowanie, czy będziemy budować drogę od Borek Wielkich i dalej, czy od Olsztyna 
zostanie tworzona druga dwupasmówka w kierunku Borek Wielkich? Czy jednak pieniądze 
zostały zarzucone i zostaną przeznaczone na inny cel. Pani Chyziak stwierdziła, że sama idea 
jest szczytna, ale czy mamy więcej danych. 

Pan Lech Nitkowski stwierdził, że jego interesuje odcinek Wójtowo-Biskupiec, gdyż 
odcinek Borki jest zatwierdzony i znajduje się w puli pieniędzy Skarbu Państwa. Pan radny 
powiedział, że odcinek Wójtowo-Borki powinien być traktowany priorytetowo. 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że intencją tego stanowiska nie jest to, abyśmy 
dyskutowali na temat poszczególnych jej odcinków. Apel ten ma spowodować, aby ta droga 
w ogóle powstała co w znacznej mierze przyczyni się do rozwoju Powiatu Olsztyńskiego. To 
stanowisko jest wywołane problemami związanymi  z najtrudniejszym miejscem przez jaki 
przebiegać ma ta droga, czyli Mazurskim Parkiem Krajobrazowym. Pan Przewodniczący 
zaznaczył jednocześnie, że my jako Rada Powiatu apelujemy do wszystkich stron i to nie jest 
stanowisko polityczne. 

Pan Andrzej Abako złożył wniosek, aby w stanowisku w zdaniu ,,….Rada Powiatu 
w Olsztynie zwraca się z apelem do Ministra Infrastruktury o przyspieszenie prac związanych 
z budową drogi S16 dopisać zwrot zgodnie z oczekiwaniami i uwagami samorządów 
lokalnych. 

Pan Marian Piwcewicz stwierdził, że stanowisko to powinno trafić zarówno do 
Ministra Infrastruktury, ale również do Zarządu Województwa. Pan radny zapytał również 
kiedy będzie internet szerokopasmowy? 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że internet szerokopasmowy nie jest tematem, który 
obejmuje ten punkt porządku obrad. 

Pani Iwona Plaskota powiedziała, że popiera to stanowisko, gdyż jest to jedyna 
droga, która łączy  wschód z zachodem na wysokości Warmii i Mazur. 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że dla nas jako Powiatu ważna jest bliskość 
inwestycji w naszym obszarze, ale stanowisko to ma znacznie szerszy wymiar i wydźwięk. 
Pani Wicestarosta odniosła się również do wypowiedzi Pana Mariana Piwcewicza twierdząc, 
że stanowisko to zostanie przesłane do władz województwa i parlamentarzystów. 

Pan Jacek Szydło stwierdził, że stanowisko jest kompromisem uwzględniającym 
ludzi, którzy reprezentują samorządy. To stanowisko zostanie przekazane wszystkim. 

Pan Marcin Frączek stwierdził, że wnioskuje, aby do stanowiska dopisać na jakie 
odcinki należy położyć szczególny nacisk. 

Pan Andrzej Moszczyński powiedział, że popiera on stanowisko Pana Nitkowskiego, 
że odcinek Wójtowo-Biskupiec powinien być priorytetowy, chociażby ze względu na ilość 
kolizji do jakich tam dochodzi. Pan radny stwierdził, że stanowisko to powinno być 
skierowane do samorządów, które blokują tą inwestycją i widzą złą linię przebiegu drogi. 
 Pani Iwona Plaskota stwierdziła, że skoro tworzymy stanowisko, powinniśmy 
zwrócić się z prośbą aby droga S 16 przebiegała przez cały Powiat. 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że z informacji jakie znalazła w internecie na 
dzień 28 maja 2019 roku wynika, że w 2013 roku Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego 
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zaliczyło drogę S 16 do sieci TEN-T. W 2017 roku uchwała Rady Ministrów zaliczyła 
inwestycję polegającą na budowie drogi S 16 na odcinku Olsztyn-Ełk do realizacji, 
oczywiście w przypadku wystąpienia oszczędności w programie. Pani Chyziak stwierdziła, 
również, że swoim pytaniem sprowokowała lawinę pytań, ale popiera to stanowiska i liczy, że 
przytoczone informacje zakończą tą dyskusję. 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że nie może zakończyć dyskusji, gdyż zostały 
zgłoszone dwa wnioski. Jeden wniósł Pan Andrzej Abako i drugi Pan Marcin Frączek. 
W związku z powyższym, jeśli radni nie wycofają swoich wniosków, Rada Powiatu będzie 
musiała wdrożyć procedurę ich przegłosowania. 

Pan Marcin Frączek powiedział, że wycofuje swój wniosek dotyczący wprowadzenia 
zmian w zapisach przedstawionego stanowiska. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że nie wycofuje swojego wniosku i nadal stoi na 
stanowisku, żeby w zdaniu ,,….Rada Powiatu w Olsztynie zwraca się z apelem do Ministra 
Infrastruktury o przyspieszenie prac związanych z budową drogi S16 dopisać zwrot zgodnie z 
oczekiwaniami i uwagami samorządów lokalnych. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy znane nam są stanowiska lokalnych samorządów, 
skoro chcemy żeby Minister je przyjął? Pan Przewodniczący stwierdził, że przecież 
stanowiska mogą być sprzeczne, dlatego ten zapis nie wydaje mu się zbyt trafny. 

Pani Joanna Michalska poinformowała, że z tego co jej wiadomo, to Powiat 
Mrągowski i Ełcki przyjął podobne stanowisko do naszego, ale jest też kilka innych, nieco 
odmiennych. 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że powinniśmy szukać wspólnych rozwiązań, aby 
rozwiązać ten problem, natomiast jeśli nie znamy reszty stanowisk, decyzja o wprowadzeniu 
tego zapisu jest nieco ryzykowna. 

Pan Marian Piwcewicz stwierdził, że jeśli chodzi o budowę tej drogi to dokonano już 
pewnych analiz technicznych, co sugeruje, że pewne uzgodnienia z samorządami zostały 
poczynione. 

Pan Jacek Szydło stwierdził, że zaczynamy dyskutować o kompetencjach a to nie 
o to chodzi, gdyż żaden samorząd nie będzie prowadził tych inwestycji. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że po wysłuchaniu wielu opinii radnych , podjął 
decyzję o wycofaniu swojego wniosku i poprosił o przyjęcie stanowiska w wersji pierwotnej, 
która została przedstawiona radnym do zaakceptowania. 

Pan Jacek Szydło stwierdził, że takie stanowiska powinny najpierw trafiać na 
poszczególne Komisje i tam powinny być omawiane a następnie kierowane na sesje, co 
pozwoli na uniknięcie takich dyskusji. 

Pan Jerzy Laskowski stwierdził, że przychyla się do stanowiska Pana Jacka Szydło. 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Powiatu w sprawie budowy drogi ekspresowej S16. 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania:  
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 7 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Zbigniew Kukuć, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Kazimierz Olejarz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Jarosław Wolak.  
PRZECIW (1) 
Marian Piwcewicz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Jacek Szydło 
BRAK GŁOSU (1) 
Krystyna Szter  
NIEOBECNI (7) 
Grzegorz Drozdowski, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Bogumił Kuźniewski, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że stanowisko zostało przyjęte. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie przyjęła stanowisko w sprawie budowy drogi 
ekspresowej S16.  

 
Załącznik nr 24 

Pkt 20. Sprawy różne i wolne wnioski 
 
Pan Jerzy Laskowski poinformował, że w związku z pojawiającymi się głosami, iż 

należałoby zwiększyć częstotliwość odbywających się sesji, postanowił, że zostanie 
zorganizowana dodatkowa sesja w dniu 30 sierpnia 2019 roku. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są pytania lub wolne wnioski? 
Pan Jarosław Wolak poprosił Pana Dyrektora Jasińskiego o zajęcie się sprawą 

Komisji Bezpieczeństwa i Ruchu Drogowego oraz problemu przepustu w Mawrach. Pan 
radny zgłosił również wniosek formalny w sprawie zmiany godzin w jakich mają odbywać się 
sesje. Pan Wolak zawnioskował, aby sesje Rady Powiatu rozpoczynały się o godzinie 10.00 a 
nie jak do tej pory o godzinie 12.00. 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że do radnych zostanie przesłany mail z prośbą 
o określenie w jakich godzinach powinna odbywać się sesja. Czy powinna być to godzina 
10.00 czy 12.00. W zależności od tego, jak zagłosuje większość, taka decyzja zostanie 
podjęta. 

Pan Janusz Radziszewski zapytał Dyrektora PSD, Pana Jasińskiego czy samochody 
wyjeżdżające ze żwirowni w Raszągu mają odpowiednie zezwolenia, żeby tamtędy jeździć? 

Pan Dariusz Jasiński odpowiedział, że trwają rozmowy, aby cały ruch tych 
samochodów skierować na jeden wyjazd, w ten sposób unikniemy dewastacji dróg. 

Pan Janusz Radziszewski zapytał Pana Jasińskiego, czy właściciel ma pozwolenia, 
aby te samochody poruszały się po tej drodze i to z takim tonażem? 

Pan Dariusz Jasiński odpowiedział, że nie mają takich zezwoleń. 
  
Pkt 21. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady V sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 28 
czerwca 2019 r.  
 
Protokołowali: 
Marta Kuczyńska  
Piotr Ulatowski 

 
Załączniki: 
1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
5. Uchwała Nr V/74/2019 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Szpitala 

Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu, 
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6. Uchwała Nr V/75/2019 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 

7. Uchwała Nr V/76/2019 w sprawie nadania Statutu Szpitalowi Powiatowemu im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu, 

8. Uchwała Nr V/77/2019 w sprawie nadania Statutu Zespołowi Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 

9. Uchwała Nr V/78/2019 w sprawie zasad wnoszenia projektów uchwał w ramach 
obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

10. Uchwała Nr V/79/2019 w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Powiatu Olsztyńskiego,  

11. Uchwała Nr V/80/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Olsztyńskiego, 

12. Uchwała Nr V/81/2019 w sprawie wotum zaufania dla Zarządu Powiatu w Olsztynie za 
2018 rok, 

13. Uchwała Nr V/82/2019 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Olsztyńskiego za 
2018 rok, 

14. Uchwała RIO.VIII-0120-174/19 z dnia 4 kwietnia 2019 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olsztynie sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego za rok 2018. 

15. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Powiatu Olsztyńskiego za 2018 
rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2018 rok. 

16. Uchwała RIO.VIII-0120-321/19 z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie udzielenia 
Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2018 rok, 

17. Uchwała Nr V/83/2019 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 
2018 rok, 

18. Uchwała Nr V/84/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego 
na 2019 rok, 

19. Uchwała Nr V/85/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034, 

20. Uchwała Nr V/86/2019 w sprawie powierzenia Gminie Barczewo realizacji zadania 
polegającego na odwodnieniu terenu w ciągu drogi powiatowej Nr 1448N w miejscowości 
Łęgajny, 

21. Uchwała Nr V/87/2019 w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową, 

22. Uchwała Nr V/88/2019 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świątki, 
23. Uchwała Nr V/89/2019 w sprawie w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Powiatowej 

Służby Drogowej w Olsztynie, 
24. Stanowisko Rady Powiatu w Olsztynie  w sprawie budowy drogi ekspresowej S16.  

 

 
 


